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1/2015 Websiden «Miljøarbeidet med NMBU»  
 
Synliggjøring av vårt miljøarbeid er viktig, og det er en prioritert oppgave å få på 
plass en webside for miljøarbeidet ved NMBU. I dialog med kommunikasjons-
avdelingen har jeg fått designet «generell «forside» i den nye eksterne webportalen. 
Denne malen er fleksibel og gir muligheter til å få frem miljøarbeidet på en god 
måte. Designet ligner på det som fakultetssidene skal få, og det er sider som legger 
opp til en god del bildebruk. Jeg har allerede vært i kontakt med flere som vil 
hjelpe meg på fylle ut en del tiltak og lignende på sidene. Vi har også en del 
skriftlig liggende fra tidligere.  
 
Forslag på ulike saker som skal inn på siden: 
 

• Overordnede mål/ledelsens visjon 

• Gode miljøtiltak (eks. miljøstasjon, fjernvarme, videokonferanse, el-bil) 

• Miljønyheter? 

• Miljømål og handlingsplan 

• Arrangementer  

• Miljø- og klimaregnskap 

• Miljøblogg? 

• Miljøeksperter? 

• Webbasert inspirasjonsbrosjyre 
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• Linkes gjensidig til og fra siden «miljø» som viser oversikt over studier og 
forskning innen miljø, klima og fornybar energi 

 
Spørsmål til møtet 
Bør listen over justeres? Du kan finne inspirasjon på disse sidene: 
http://www.ntnu.no/miljo 
http://www.uio.no/om/strategi/miljo/ 
http://www.uib.no/poa/hms-portalen/30765/milj%c3%b8ledelse 
http://www.uib.no/poa/hms-portalen/74158/ytre-milj%c3%b8 
http://uit.no/om/art?p_document_id=391062&dim=179033 
 
2/2015 Oppsummering av spørreundersøkelsen 
 
Resultater fra denne undersøkelsen ettersendes, da fristen for å svare er 9. mars. 
 
3/2015 Fra UMBs Handlingsplan til NMBUs handlingsplan 
 
UMB vedtok en ambisiøs miljøhandlingsplan for perioden 2012-2018. Vedlegg 1 
viser hele handlingsplanen som ble vedtatt.  I saksfremlegget sto bl.a. følgende: 
 
UMB har i sin strategi for 2010 – 2013 følgende visjon:  
”Universitet for miljø- og biovitenskap skal være et analytisk, innovativt og ledende universitet 
for biovitenskap, miljø og bærekraftig utvikling”  
Det er videre nedfelt at ”Universitet skal være, og bli oppfattet som, Norges 
fremste miljøuniversitet”. Disse formuleringene forplikter og danner grunnlag for 
utarbeidelse av ny handlingsplan. En bredt sammensatt arbeidsgruppe har 
utarbeidet et forslag som skal gjelde for perioden 2012 – 2018. Handlingsplanen 
har vært ute på høring hos alle avdelinger og institutter, og det kom mange gode 
og nyttige innspill og tilbakemeldinger som er integrert i det endelige forslaget. 
Handlingsplanen skal være dynamisk og målene må justeres årlig, både i den 
sentrale planen og i de lokale handlingsplanene på institutt- og avdelingsnivå. 
Avdelingene og instituttene skal minimum følge kravene i miljøstandarden (ISO 
14001) og sørge for en kontinuerlig forbedring i sitt miljøarbeid. UMB skal 
fortsatt være miljøsertifisert i henhold til ISO 14001. 
 
Problemstilling 
Forskning og studier ved Veterinærhøyskolen er en annen art, enn studiene ved 
Campus Ås, og har lite innslag av miljø. Det vil ikke være formålstjenlig å tenke at 
de skal øke hverken miljøforskning eller –utdanning på Veterinærhøyskolen. 
Noen av tiltakene i handlingsplanen viser seg det seg at det kan være vanskelig å 
måle. I tillegg kan planen oppfattes som overveldende siden den skal løses over 
flere år. 
 
Spørsmål til møtet 
Er det behov for å revidere dagens handlingsplan for å tilpasse den NMBUs 
behov? 
Bør handlingsplanen deles opp slik at den har ulike mål for ulike år? 
Bør studier og forskning beskrives kvalitativt, istedenfor kvantitativt? 
Bør det skilles mer mellom mål som løses sentralt og lokalt? 
 
 
 

http://www.ntnu.no/miljo
http://www.uio.no/om/strategi/miljo/
http://www.uib.no/poa/hms-portalen/30765/milj%c3%b8ledelse
http://www.uib.no/poa/hms-portalen/74158/ytre-milj%c3%b8
http://uit.no/om/art?p_document_id=391062&dim=179033
http://www.google.no/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=1&cad=rja&uact=8&ved=0CB0QFjAA&url=http%3A%2F%2Fwww.umb.no%2Fstatisk%2Funiversitetsledelsen%2Fus_sakslister%2F2012%2Fmai%2F27_2012.pdf&ei=gtvuVNHvBuflywPmiYKICw&usg=AFQjCNFwMXu3OEW26tNOgTEY-qN5gcnoLw&sig2=bnlkQUiNjul7inaJEnXW0A
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4/2015 Første diskusjon om UMBs ISO 14001 
 
I juli 2003 ble UMB sertifisert etter ISO 14001 (miljøledelsessystem) for første 
gang og UMB har blitt resertifisert hvert år siden. Det har også blitt utdannet egne 
revisorer til intern revisjon. Det er nå 15 år siden innføring av 
miljøledelsessystemet ble vedtatt. Dette arbeidet ble første gang evaluert i 2007 i 
HMS-prosjektet, og da ble blant lokale miljøhåndbøker fjernet og arbeidet 
koordinert bedre med annet HMS-arbeid. Vi skal nå lage et felles opplegg for 
miljøarbeidet ved NMBU, og det er derfor behov for å evaluere dagens 
miljøledelsessystem ved Campus Ås. Resultater fra evaluering vil bli fremlagt på 
møtet. 
 
Spørsmål til møtet 
Er ISO 14001 riktig verktøy for å jobbe aktivt med miljø? 
Er det andre alternativer som kan vurderes? 
 
5/2015 Arrangementer og merkedager – hva bør vi markere? 
UMB har i flere år vært med å arrangere «Earth hour». Earth Hour er en 
verdensomspennende symbolsk markering der folk over hele verden blir 
oppfordret til å slukke lyset en time for klimaet. Det er naturvernorganisasjonen 
WWF som står bak kampanjen.  Dette har vi meldt vår interesse for også i år den 
28. mars. I tillegg har vi startet et samarbeid med Vitenparken om to 
miljøarrangementer i 2015. Det ene er satt til den 3. juni, for å markere verdens 
miljødag den 5. juni. Temaet på møtet vil være «det grønne skiftet». Det andre er 
et valgkampmøte med tema «klima og kollektivtilbud». På det siste møtet håper vi 
å få hit flest mulig fylkespolitikere, slik at de kan love seg litt bort på ifht til blant 
annet kollektivtilbudet til og fra Campus Ås. 
 
Et annet tiltak kan være å arrangere et «Miljøting» en gang i året. Her vil ledelsen 
kunne presentere utvikling og kommende tiltak, mens miljøengasjerte studenter 
og ansatte kan komme med kreative miljøtiltak. 
 
Spørsmål til møtet 
Er det behov for andre markeringer? 
 
6/2015 Miljøbrosjyre – med «Hvordan kan du bidra til bedre miljø?»  
 
UMB har tidligere trykket opp brosyrer med miljøhandlingsplanen. Det kan være 
fint å kombinere tiltak med en brosjyre som også kan inspirere ansatte og 
studenter til å redusere «miljøfotavtrykket» både på jobb/studier og privat. For å 
fremstå som mest mulig miljøvennlig tror vi at det er best at denne brosjyren bare 
er å finne på nett. Brosjyren vil da bli en kombinasjon av UIO og UMB sin 
brosjyre. Jeg har kontakt med tre student-miljøorganisasjoner, som har sagt seg 
villig til å bidra med forslag til tiltak på jobb og privat. Det har blitt lagt ut en 
intern konkurranse hvor ansatte og studenter kan foreslå tiltak (se neste side). 
 
Spørsmål til møtet 
Hva mener du bør være med i brosjyren? 
 

http://www.dnvba.com/no/sertifisering/systemsertifisering/ytre-miljo/Pages/ISO-14001.aspx
http://www.google.no/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=1&cad=rja&uact=8&ved=0CB0QFjAA&url=http%3A%2F%2Fwww.uio.no%2Fom%2Fstrategi%2Fmiljo%2Fom%2Fgronn-brosjyre%2Fgronn_brosjyre_nor_dig.pdf&ei=n2fPVLT2K8GuygOGxIHQBw&usg=AFQjCNHDS7-pLun-v0eZCLPyb380xiMhXg
http://www.google.no/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=2&cad=rja&uact=8&sqi=2&ved=0CCkQFjAB&url=http%3A%2F%2Fwww.umb.no%2Fstatisk%2Fmiljo%2Fmiljohandlingsplan_umb.pdf&ei=8f3uVPnuEeXmywOs-YC4Cg&usg=AFQjCNEkzFjo2WxDykGUtvvUikMnhxGtOQ&sig2=AWWmp_TYBk0VbE-9OV1nEg&bvm=bv.86956481,d.bGQ
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7/2015 Mulige miljøbidrag til omgivelsene 
 

1. «Sustainable cities» - kan vi gjøre som Universitetet i Oregon?  
 
Kan NMBU bidra med faglige innspill via studentoppgaver og lignende, til en 
omliggende kommune hvert år som blir valgt til «årets miljøkommune»?  
Kommunen må forplikte seg til å ha en egen koordinator av disse prosjektene. 
 
Jeg har fått ideen fra Jorulf Brøvig Silde, som har kjennskap til dette prosjektet fra 
Universitetet i Oregon og han vil fortelle litt mer om hva denne saken på møtet. 
 

2. Innspill fra møte med miljøengasjerte ansatte ved IMV og IMT 
Etter å ha sendt ut spørreundersøkelse om miljøarbeidet ved NMBU, fikk jeg 
invitasjon til et møte med Jan Vermaat, Petter D. Jenssen, Helen Kristine French 
og Arve Heistad. De hadde blant annet spennende innspill til miljøarbeidet i 
forhold til hvordan vi kunne bruke vår kunnskap inn i driften på NMBU. I tillegg 
var de opptatt av synliggjøring av miljø i ulike sammenhenger. Noen gode 
eksempler fra diskusjonen var: 

 Animasjoner av kretsløpsteknologi eks. via Vitenparken 

 «Miljøløype» på Campus Ås 

 Showrom «vannrenseteknologi» for skoleklasser (dette er under 
planlegging) 

 Elbil + solcellepanel på IMT som kan både være reklame og brukes i 
undervisning  

 Grønne tak på nye sykkelstativ som også kan brukes i undervisning 
 
Spørsmål til møtet 

Kan dette være mulig å gjennomføre «årets miljøkommune»? 

Hva må til for lykkes? 

Hvor mye ressurser vil dette i så fall kreve? 

Andre bidrag til omgivelsene? 


